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POSLANECKÁ SNĚMOVNA 
2023 

9. volební období 

Z Á P I S  
z 35. schůze 

výboru pro obranu, 
která se konala v úterý 5. prosince 2023 

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, 118 26 Praha 1 
místnost č. 311B  

Návrh programu jednání: 

 
1. Schválení pořadu schůze. 

2.   Informace k vývoji na Ukrajině a Izraeli – uzavřené jednání. 

3.   Informace rezortu Ministerstva obrany o celkové dodávce kulometů FN MINIMI. 

4.   Informace rezortu Ministerstva obrany o úrovni, cílech a prioritách logistické podpory Armády ČR.  

5.  Informace AČR k budování schopností 7. mechanizované brigády, zejména ke koncepci MBT, 
logistice, pořízení PBVP, modernizaci a doplnění stavu kolového obrněného transportéru Pandur. 

6.   Termín a pořad příští schůze výboru pro obranu, různé. 

 
Přítomní poslanci: J. Bělica, S. Blaha, J. Flek, J. Hofmann, M. Janulík, K. Krejza, P. Liška, L. Metnar, 
M. Opltová, P. Růžička, R. Vích, L. Wenzl, M. Ženíšek /13/. 
 
Omluveni: J. Horák, M. Ratiborský, P. Žáček /3/. 
 
Hosté: ministryně obrany Mgr. Jana Černochová, 1. náměstek ministryně obrany Mgr. František Šulc, 

vrchní ředitel sekce vyzbrojování a akvizic Mgr. Lubor Koudelka, vrchní ředitel sekce obranné politiky 

a strategie PhDr. Jan Jireš, Ph. D., vrchní ředitelka sekce ekonomické Ing. Blanka Cupáková, zástupce 

vrchního ředitele sekce obranné politiky a strategie Ing. Petr Čech; 

náčelník GŠ AČR genpor. Ing. Karel Řehka, ředitel Sekce logistiky MO genmjr. Ing. Robert Bielený, Ph. D., 
MSS, ředitel odboru rozvoje pozemních sil SRS MO plk. gšt. Ing. Ján Kerdík, MSS, zástupce ředitele 
Agentury logistiky AČR plk. gšt. Ing. Vít Watroba. 
 
ředitel Vojenského zpravodajství genpor. Ing. Jan Beroun, ředitel analytického oddělení VZ plk. gšt. Ing. 
Jiří Paďour. 

 
K bodu 1: 
Schválení programu schůze. 

 
Předseda výboru L. Metnar zahájil 35. schůzi výboru pro obranu, přivítal přítomné hosty 

a konstatoval, že výbor je usnášeníschopný.  

Ověřovatelem pro tuto schůzi výboru byl určen poslanec Mgr. Karel Krejza. 

Předseda výboru L. Metnar dále sdělil, že program schůze byl členům výboru 
rozeslán elektronickou poštou a požádal přítomné členy výboru o případné návrhy na doplnění či změnu 
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programu. S návrhem na předřazení bodu č. 4 – Informace rezortu Ministerstva obrany o úrovni, cílech 
a prioritách logistické podpory Armády ČR před bod č. 3 a dále na zařazení nového bodu s názvem 
„Informace rezortu Ministerstva obrany ke strategickému projektu pořízení systému F-35 Lightning II.“ 
jako bod č. 6 a přerušeného bodu z minulé schůze s názvem „Aktuální situace ve státním podniku VOP 
CZ“ jako bod č. 7. Předseda výboru L. Metnar nechal o návrhu hlasovat (7/ 0/ 5) /hlasování č. 1/.  

Návrh byl přijat a tím byl schválen program 35. schůze výboru. 

 

K bodu 2: 
Informace k vývoji na Ukrajině a Izraeli – uzavřené jednání. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání přerušeného bodu z minulé schůze a sdělil, že 

tento bod byl navržen s ohledem na aktuální situaci na Ukrajině a Izraeli, aby byli členové výboru 

s danou situací a jejím vývojem seznámeni.  

Předseda výboru L. Metnar dále uvedl, že vzhledem k povaze sdělovaných informací požádali zástupci 
Vojenského zpravodajství o uzavření jednání ve stupni utajení „D“.  

Poté předseda výboru L. Metnar nechal o uzavření jednání hlasovat s tím, že bylo hlasováno 
i o přítomnosti hostů (12/ 0/ 0) /hlasování č. 2/. Z uzavřeného jednání nebyl pořízen zvukový záznam ani 
zápis. 

Předseda výboru L. Metnar otevřel jednání v obecné rozpravě, ve které navrhl přerušení tohoto 
bodu do příští schůze výboru. O návrhu nechal hlasovat Usnesení č. 171 (12/ 0/ 0) /hlasování č. 3/ - 
Informace k vývoji na Ukrajině a Izraeli – uzavřené jednání. 

        Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 2.  

 

K bodu 3: 
Informace rezortu Ministerstva obrany o úrovni, cílech a prioritách logistické podpory Armády ČR. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 3 a sdělil, že vzhledem k povaze 

sdělovaných informací požádali zástupci rezortu Ministerstva obrany a AČR o uzavření jednání.  

Poté předseda výboru L. Metnar nechal o uzavření jednání hlasovat s tím, že bylo hlasováno 
i o přítomnosti hostů (9/ 0/ 0) /hlasování č. 4/. Z uzavřeného jednání nebyl pořízen zvukový záznam ani 
zápis. 

Předseda výboru L. Metnar otevřel jednání v podrobné rozpravě, v níž vystoupil zpravodaj 
místopředseda výboru P. Růžička a přednesl návrh Usnesení č. 172 (11/ 0/ 0) /hlasování č. 5/ - k 
informaci rezortu Ministerstva obrany o úrovni, cílech a prioritách logistické podpory Armády ČR. 

        Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 3.  

 
K bodu 4: 
Informace rezortu Ministerstva obrany o celkové dodávce kulometů FN MINIMI.  

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 4 a požádal o úvodní slovo ministryni 
obrany J. Černochovou. Ta uvedla, že pořízení souprav kulometů MINIMI od belgického výrobce FN 
Herstal považuje za jeden z klíčových programů přezbrojení pozemních sil AČR. Zrekapitulovala, že 
Ministerstvo obrany zadalo veřejnou zakázku na pořízení souprav kulometů v režimu jednacího řízení 
s uveřejněním, mohl se tedy do něj přihlásit jakýkoliv dodavatel splňující vymezené základní podmínky, 
přičemž s dodavatelem, který byl v rámci zadávacího řízení vybrán, byla uzavřena rámcová dohoda na 
dodávky v hodnotě 1, 127 mld. Kč včetně DPH. Dodala, že v souvislosti s ruským napadením Ukrajiny 
bylo na jaře 2022 rozhodnuto o navýšení maximálního objemu rámcové dohody na celkem 1, 465 mld. 
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Kč včetně DPH. Upřesnila, že nedošlo k navýšení jednotkové ceny sad kulometů, ale pouze finančního 
rámce.  

Dále ministryně obrany J. Černochová sdělila, že dodávky byly zahájeny v roce 2022 a do dnešního 
dne již bylo dodáno více než 900 sad kulometů včetně rozsáhlého příslušenství jako je optické vybavení 
pro denní i noční střelbu, náhradní díly a další. Zmínila, že dodávky budou ještě pokračovat i v příštím 
roce, kdy bude dodáno posledních 581 sad kulometů a hodnota rámcové dohody tak bude téměř 
vyčerpána.  

Ministryně obrany J. Černochová také zmínila, že zakázka se stala předmětem podání u Úřadu pro 
ochranu hospodářské soutěže a též řady spekulativních analýz, které proběhly médii. Zdůraznila, že 
všechna tato podezření a nařčení MO úspěšně vyvrátilo, včetně posledního případu podání návrhu na 
nařízení exekuce, která je nyní nepravomocně zastavená, protože MO podle výroku soudu všechny své 
povinnosti splnilo. 

Závěrem svého vystoupení ministryně obrany J. Černochová uvedla, že je přesvědčena o tom, že 
zakázka byla připravená dobře a o dobré přípravě projektu svědčí i to, že dodávky jsou plněny včas 
a v odpovídající kvalitě.  

Zpravodajem byl určen poslanec R. Vích, který přednesl zpravodajskou zprávu. 

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, ve které s dotazy a připomínkami 
vystoupil: poslanec J. Bělica.  

Reagovali: vrchní ředitel SVA MO L. Koudelka, ministryně obrany J. Černochová.  

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil, předseda výboru L. Metnar ji uzavřel, otevřel 
rozpravu podrobnou, v níž vystoupil zpravodaj poslanec R. Vích a přednesl návrh Usnesení č. 173 - 
k informaci rezortu Ministerstva obrany o celkové dodávce kulometů FN MINIMI (12/ 0/ 0) /hlasování 
č. 6/.  

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 4. 

 
K bodu 5: 
Informace AČR k budování schopností 7. mechanizované brigády, zejména ke koncepci MBT, logistice, 
pořízení PBVP, modernizaci a doplnění stavu kolového obrněného transportéru Pandur. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 5 a opět požádal o úvodní slovo ministryni 
obrany J. Černochovou. Ta uvedla, že 7. úkolové uskupení, vystavěné na bázi 7. mechanizované brigády, 
je z pohledu modernizace položeno na třech hlavních modernizačních projektech, a to pásové bojové 
vozidlo pěchoty a jeho modifikace, kde se jedná o pořízení pásových bojových vozidel pěchoty CV90, 
projekt hlavního bojového tanku a projekt Přáslavice nemovitá infrastruktura. Sdělila, že komplexní 
výstavba a modernizace je podporována i v rámci dalších modernizačních projektů AČR jako např. 
projekt dělo NATO, pořízení 155 mm děl Caesar a automatizovaného systému řízení palby Adler III., 
pořízení ženijní a spojovací techniky a materiálu a drobnějšími projekty jako např. pořízení ručních 
zbraní, prostředků nočního vidění a prostředků balistické ochrany. Dodala, že dalším důležitým 
projektem, jež má přesah nejenom mezi jednotkami tvořícími 7. brigádní úkolové uskupení, je projekt 
MBK - modulární bojový komplet. Upřesnila, že na pozadí všech těchto zmíněných projektů běží i úsilí 
logistického zabezpečení, proto je součástí budování schopností těžké brigády nejen 7. brigádního 
úkolového uskupení, ale i zabezpečení potřebné nemovité infrastruktury a zajištění celého životního 
cyklu nově zaváděné techniky.  

Závěrem svého vystoupení ministryně obrany J. Černochová uvedla, že vzhledem k uvědomění si 
důležitosti závazku poskytnout těžkou brigádu ve prospěch NATO, dělá MO kroky k uspíšení celého 
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procesu tak, aby závazek AČR byl naplněn co nejrychleji, nejkvalitněji a při efektivním využití prostředků 
státního rozpočtu.  

Úvodní slovo doplnil náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka. Uvedl, že brigádní úkolové uskupení je 
komplexní schopnost, která je doplňována o prvky bojové podpory a bojového zabezpečení napříč z celé 
AČR. Upřesnil, že k závazku budovat těžkou brigádu se ČR přihlásila již v roce 2016 a to tím, že byl přijat 
cíl výstavby sil v NATO Capability Target, což bylo řešeno v koncepci výstavby AČR do roku 2030 a dále 
to bylo rozpracováno v koncepci výstavby pozemních sil. Dodal, že tento cíl je adresně zpracován i 
v aktuálně schvalovaném KVAČRu do roku 2035. Také zmínil, že v dotazníku obranného plánování státu 
z roku 2021 je uvedeno, že schopnost těžké brigády bude ČR schopna dobudovat až po roce 2031, tuto 
informaci vzalo NATO na vědomí.  

Náčelní GŠ AČR genpor. K. Řehka dále sdělil, že budování schopností těžké brigády je pro AČR 
procesem budování schopností 7. brigádního úkolového uskupení, kde modernizace 7. mechanizované 
brigády (dále jen 7. mb) je samozřejmě tím hlavním úsilím, ale budou modernizovány i ostatní jednotky, 
které brigádu doplňují. Uvedl, že strategický projekt pořízení PBVP a jeho modifikací CV90 je jedním ze 
dvou základních pilířů modernizace 7. brigády. Doplnil, že smlouva na pořízení 246 ks CV90 byla 
podepsána letos v květnu a samotné dodávky techniky budou probíhat v letech 2026 – 2030, přičemž 
od podpisu smlouvy probíhají intenzivní jednání v rámci pracovních skupin složených ze zástupců 
dodavatele, příslušníků sekcí generálního štábu a zástupců uživatele, ať už z pozemních sil a nebo 
konkrétně i ze 7. mb a dalších odborníků MO a státních podniků. Dodal, že pro úspěšnou implementaci 
celého projektu je v rámci AČR vytvořen integrovaný pracovní tým složený ze zástupců všech 
zainteresovaných složek, jehož úkolem je komplexní řešení procesu přezbrojení 7. mb na nová PBVP. 
Zmínil, že v současné době je finalizován harmonogram hlavních aktivit na rok 2024, který zahrnuje 
pravidelná jednání projektových týmů a pracovních skupin a tzv. Preliminary Design Reviews prvních 
variant vozidel.  

Jako další zásadní projekt k dosažení požadovaných schopností těžkého brigádního uskupení uvedl 
náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka strategický projekt pořízení nových hlavních bojových tanků. Upřesnil, 
že v AČR jsou v současné době provozovány zejména tanky T-72M4 CZ a T-72M původně sovětské 
produkce. Uvedl, že bojové schopnosti, zvláště v oblasti palebné síly a pancéřové ochrany těchto tanků, 
jsou k provedení bojové činnosti v dnešních podmínkách značně omezené, používaná munice ráže 125 
mm není standardizovaná v rámci NATO. Dodal, že kromě zmíněných typů tanků AČR aktuálně 
disponuje také 14 ks tanku Leopard 2A4, které byly součástí daru německé vlády jako náhrady tanků T-
72 darovaných Ukrajině, přičemž v příštím roce bude AČR dodán ještě vyprošťovací tank BPz3 Büffel. 
Sdělil, že v procesu je dokončení úprav tanku dle potřeb AČR s plánovaným ukončením do konce roku 
2024 a příprava navazující servisní smlouvy a rámcové dohody na nákup munice.  

Náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka také uvedl, že první kroky k přezbrojení české armády novým 
hlavním bojovým tankem byly zahájeny již v roce 2017, kdy byl zadán projekt aplikovaného obranného 
výzkumu tank, rozvoj tankového vojska AČR po roce 2025, s cílem zpracovat analytický materiál, který 
bude využit jako jeden z podkladů k budoucímu rozhodnutí velení AČR o dalším postupu v této oblasti. 
Upřesnil, že požadavkem bylo analyzovat pravděpodobný budoucí prostor bojiště, identifikovat 
schopnosti tanku po roce 2025 v závislosti na jejich pravděpodobném použití, navrhnout optimální 
organizační struktury tankových jednotek, jejich bojové podpory a bojového zabezpečení a navrhnout 
varianty přezbrojení tankového vojska AČR po roce 2025. Dodal, že Koncepce výstavby AČR, platná 
v době zadání studie, předpokládala rozhodnutí o dalším postupu v roce 2025 a realizaci přezbrojení na 
nové tanky v té době po roce 2030. Studie byla předána AČR v roce 2020. Zmínil, že smyslem studie 
nebyl výběr konkrétního tanku, smyslem bylo posoudit vůbec budoucnost tankového vojska, jestli v něm 
pokračovat a jakou cestou se vydat. Doplnil, že souběžně s tím probíhala již v roce 2017 diskuze o dalším 
postupu k zachování provozuschopnosti tanku T-72M4 CZ do doby jejich nahrazení, což bylo původně 
plánováno až v roce 2030. Zmínil, že vzhledem k zhoršující se dostupnosti náhradních dílů a ukončení 
výroby některých komponent, bylo výsledkem rozhodnutí o provedení technického zhodnocení tanku T-
72M4 CZ, přičemž smlouva na realizaci technického zhodnocení byla podepsána v roce 2020 a 
v současné době probíhá příprava zkoušek technicky zhodnocených tanků, které proběhnou v roce 
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2024. Následně bude technicky zhodnoceno do konce roku 2025 celkem 30 ks T- 72M4 CZ a tři kusy 
vyprošťovacích tanků.  

Náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka dodal, že jako další krok bylo sekcí průmyslové spolupráce MO 
zadáno zpracování studie proveditelnosti na hlavní bojový tank nové generace a studii AČR obdržela 
v březnu 2023. Sdělil, že vzhledem k potřebě posílit obranyschopnost ČR a NATO a ve světle konfliktu 
na Ukrajině a vývoji chování Ruska, vláda ČR ve svém usnesení č. 387 ze dne 24. května 2023 pověřila 
ministryni obrany jednat o připojení se ke společnému pořízení hlavních bojových tanků připravovaným 
německým ministerstvem obrany, čímž dojde k získání zcela nových schopností, dosažení kompatibility 
se standardy NATO a snížení závislosti na technice sovětské produkce. Dodal, že na základě tohoto 
usnesení byla zahájena jednání s německým MO a AČR plánuje pořídit v letech 2027 – 2030 až 77 ks 
tanků všech variant pro přezbrojení jednotek 73. tankového praporu a částečného přezbrojení 153. 
ženijního praporu a velitelství výcviku vojenské akademie, včetně materiálu a služeb potřebného 
k zahájení provozování nové techniky, zabezpečení údržby a oprav na vojskové úrovni, simulační 
a trenažerové techniky včetně počátečního výcviku instruktorů a specialistů AČR. Doplnil, že jako 
minimální varianta, nezbytná pro přezbrojení 73. tankového praporu na standardní strukturu NATO 
a vyzbrojení ženijních jednotek mostními tanky, je požadováno pořízení 61 ks tanků s opcí na dalších 16 
ks.  

Dále náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka sdělil, že v případě vyčlenění dodatečných finančních 
prostředků bude opce využita pro navýšení schopnosti 73. tankového praporu, vytvoření další tankové 
roty, která pak zapadá i do poskytování tankové podpory dalšímu brigádnímu úkolovému uskupení 
v případě potřeby. Dodal, že podobně jako v případě PBVP i strategický projekt hlavního bojového tanku 
je pro přípravu a realizaci projektu ustanoven integrovaný pracovní tým a výstavba těžké brigády 
probíhá souběžně ve všech rovinách čili ve všech oblastech rozvoje schopností. Proto jsou řešeny i další 
oblasti implementace schopností, kdy jednou z nich je oblast nemovité infrastruktury. Uvedl, že v 
souvislosti se zmíněnými vyzbrojovacími projekty je, mj. i na základě zpracovaných studií objemového 
a prostorového řešení, pro 11 vybraných vojenských areálů z roku 2019 připravována i nemovitá 
infrastruktura. Upřesnil, že v posádce Přáslavice se jedná o akci nemovitá infrastruktura Přáslavice, kde 
v současné době probíhá zpracování projektové dokumentace s ukončením v příštím roce a následně 
bude v letech 2025 – 2027 realizována první etapa výstavby, zahrnující vybudování dvou garáží pro 82 
stání, nového vjezdu do autoparku a související infrastruktury a druhá etapa potom v letech 2028 – 
2030, která zahrnuje vybudování dalších dvou garáží, centrální opravny vozidel, dílen, nabíjecí stanice 
a myčky techniky. Dodal, že realizací akce nemovitá infrastruktura Přáslavice bude zabezpečeno 
parkování nově pořizované pásové techniky pro celou 7. mb a kolové techniky v posádce v prostorech 
splňující současné požadavky a potřebné logistické zázemí pro údržbu a opravy. Doplnil, že i v současné 
době probíhá výstavba a rekonstrukce dalších objektů, zejména se jedná o budování inženýrských sítí 
a komunikací a rekonstrukci stávající myčky. Zmínil, že v rámci střednědobého plánu je plánovaná 
i výstavba a rekonstrukce pracovně pobytových zón ve všech posádkách 7. mb, v posádce Vyškov byla 
v letošním roce ukončena rekonstrukce garáží, které umožní v případě potřeby umístění prvních 
dodávaných CV90 do doby ukončení výstavby garáží v posádce Přáslavice. V letošním roce byla taktéž 
ukončena výstavba nové haly pro instalaci trenažérových technologií pořizovaných v rámci PBVP. 

Náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka také uvedl, že v rámci nastavení životního cyklu a zabezpečení 
údržby a oprav jsou v rámci jednotlivých akvizic pořizovány dílenské prostředky a soupravy a také 
počáteční soupravy náhradních dílů, kdy v návaznosti na vyšší hmotnost nově pořizované techniky jsou 
v oblasti logistického zabezpečení realizovány anebo připravovány projekty pořízení přepravních 
prostředků s nosností až 70 tun. Sdělil, že v návaznosti na pořízení nové výzbroje je připravováno 
pořízení munice formou rámcových dohod. Zmínil, že servisní smlouvy na mimozáruční a pozáruční 
servis jsou ve fázi přípravy, u PBVP je specifikace odevzdána a u tanků jsou pro ně připravovány 
podklady v rámci přípravy akvizičního procesu.  

Závěrem svého vystoupení náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka uvedl, že dosažení schopnosti těžké 
brigády podle standardu NATO je komplexní proces, proto AČR věnuje stejnou pozornost i dalším 
modernizačním projektům. U kolových bojových vozidel pěchoty Pandur II. 8 x 8 jsou v přípravné fázi 
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dva projekty modernizace stávajících 107 ks kolových bojových vozidel pěchoty Pandur a pořízení 68 
nových kusů těchto vozidel nové generace. Dodal, že na základě rozhodnutí o zachování podvozkové 
platformy a vzhledem k těsné provázanosti obou projektů probíhají tržní konzultace s výrobcem, jejichž 
výsledkem bude představení navrhovaného konstrukčního řešení, časového harmonogramu realizace 
a předpokládaných nákladů, přičemž po vyhodnocení těchto informací AČR přijme potřebná opatření.  

Zpravodajem byl určen poslanec K. Krejza, který přednesl zpravodajskou zprávu. 

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, v níž se svými dotazy 
a připomínkami vystoupili: místopředseda výboru P. Růžička, poslanec R. Vích, poslanec M. Janulík. 

Reagovali: náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka, ředitel odboru rozvoje pozemních sil SRS MO plk. 
gšt. J. Kerdík. 

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil, předseda výboru L. Metnar ji uzavřel, otevřel 
rozpravu podrobnou, v níž vystoupil zpravodaj poslanec K. Krejza a přednesl návrh Usnesení č. 174 - 
k informaci AČR k budování schopností 7. mechanizované brigády, zejména ke koncepci MBT, logistice, 
pořízení PBVP, modernizaci a doplnění stavu kolového obrněného transportéru Pandur (12/ 0/ 0) 
/hlasování č. 7/.  

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 5. 

 
K bodu 6: 
Informace rezortu Ministerstva obrany ke strategickému projektu pořízení systému F-35 Lightning II. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 6 a opět požádal o úvodní slovo ministryni 
obrany J. Černochovou. Ta uvedla, že rezort MO chce členy výboru s předstihem informovat o strategických 
projektech AČR, které v souladu se zákonem č. 177/ 2023 Sb., o financování obrany, bude v následujících 
dnech předkládat vládě. Sdělila, že členům výboru byl předložen návrh projekt pořízení letounu F-35 na 
zařazení do seznamu a plánu strategických projektů AČR. Zdůraznila, že předložený materiál ještě neprošel 
mezirezortním připomínkovým řízením, tudíž se může ještě měnit.  

Jako další strategický projekt, který rezort MO připravuje, ministryně obrany J. Černochová zmínila 
pořízení středního transportního letounu. Upřesnila, že v tuto chvíli stále probíhají tržní konzultace, zástupci 
AČR byli v minulém týdnu i na jednání s Brazilci, tudíž rezort MO s NGŠ bude mít aktuální informace 
a jakmile budou všechny informace vyhodnoceny, tak bude připraven vládní materiál, o němž bude členy 
výboru na některé další schůzi informovat.  

Ministryně obrany J. Černochová dále uvedla, že realizace strategického projektu AČR pořízení letounu 
F-35 vychází z nabídky USA, kterou vláda přijala usnesením č. 730 z 27. září 2023 a navazuje také na minulý 
týden vládou schválený program reprodukce majetku, udržení a rozvoj schopností nadzvukového letectva 
II. Doplnila, že návrh materiálu k projektu pořízení letounu F-35 A členové výboru obdrželi před tímto 
jednáním hned, jakmile ho rezort MO dokončil. Dodala, že v souladu se zákonem o financování obrany je 
projekt pořízení letounu F-35 jednoznačně strategickým projektem AČR, který má zásadní dopad na 
obranyschopnost ČR a je v souladu se strategickými koncepčními a plánovacími dokumenty schválenými 
vládou. Konstatovala, že informace, které jsou v návrhu materiálu uvedeny, vychází z dostupných zdrojů, ať 
už se jedná o údaje, které byly se členy výboru a následně i s veřejností sdíleny v souvislosti s představením 
nabídky USA vládě ČR nebo jsou obsaženy ve zmíněném programu reprodukce majetku, udržení a rozvoj 
schopností nadzvukového letectva II.  

Zpravodajem byl určen místopředseda výboru J. Flek, která přednesl zpravodajskou zprávu. 

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, do níž se přihlásil poslanec 
J. Bělica, poslanec K. Krejza, poslanec R. Vích, místopředseda výboru P. Růžička. 
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Reagovali: ministryně obrany J. Černochová, náčelník GŠ AČR genpor. K. Řehka, vrchní ředitelka 
SE MO B. Cupáková. 

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil, předseda výboru L. Metnar ji uzavřel, otevřel 
rozpravu podrobnou, v níž vystoupil zpravodaj místopředseda výboru J. Flek a přednesl návrh Usnesení 
č. 175 – k informaci rezortu Ministerstva obrany ke strategickému projektu pořízení systému F-35 
Lightning II. (6/ 0/ 6) /hlasování č. 8/.  

Usnesení nebylo přijato, byl vytvořen záznam a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání 
bodu č. 6. 

 
K bodu 7: 
Aktuální situace ve státním podniku VOP CZ. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 7, který byl přerušen na 34. schůzi v obecné 
rozpravě a předal slovo ministryni obrany J. Černochové, která členům výboru sdělila, že dne 1. prosince 
2023 byl z funkce ředitele státního podniku VOP CZ odvolán Ing. Marek Špok, Ph. D. a také uvedla důvody 
pro jeho odvolání. Dále členy výboru informovala o aktuální situaci v podniku VOP CZ, s. p. Následně se 
svými dotazy a připomínkami vystoupili: poslanec J. Bělica, předseda L. Metnar, místopředseda výboru 
J. Flek, poslanec S. Blaha. 

Reagovala: ministryni obrany J. Černochová. 

 Jelikož se do obecné rozpravy již nikdo další nepřihlásil, předseda výboru L. Metnar navrhl, aby bylo 
projednávání bodu přerušeno v obecné rozpravě a požádal zpravodaje poslance J. Bělicu o přednesení 
návrhu Usnesení č. 176 – k aktuální situaci ve státním podniku VOP CZ (10/ 0/ 0) /hlasování č. 9/.  

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 7. 

 
K bodu 8: 
Termín a pořad příští schůze výboru pro obranu, různé. 
 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 8 - termín a pořad příští schůze výboru 

pro obranu a sdělil, že další schůze výboru se uskuteční dne 9. ledna 2024 /úterý/ od 13:00 hodin. 

Tím byl vyčerpán celý program 35. schůze výboru pro obranu vyčerpán, a proto ji předseda výboru 

L. Metnar ukončil. 

 

 

Přílohy zápisu:  

1. Prezenční listina /uvedena jako příloha k zápisu pouze v analogové (písemné) podobě a je k dispozici 
v archivu Poslanecké sněmovny/. 

2. Usnesení č. 171 – 177, záznam č. 175 /uvedené jako příloha k zápisu pouze v analogové (písemné) 
podobě a jsou k dispozici v archivu Poslanecké sněmovny/. 

 
Zapsala: Eva Dostálová 
Za správnost: Jiří Valtr 
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Mgr. Karel KREJZA v. r.                                                                                       Mgr. Lubomír METNAR v. r.  
        ověřovatel                                                                                                                    předseda 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 13:05:38 

Hlasování č. 1 

Schválení pořadu schůze. 

 

 

 

 

 Přítomno: 13 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 5 
 

 

 

ANO (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 4) 
 

Josef Bělica: Zdržel se Miloslav Janulík: Zdržel se Lubomír Metnar: Nehlasoval 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Zdržel se Lubomír Wenzl: Zdržel se 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 1) 
 

Radovan Vích: Zdržel se         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 1, schůze č. 35, čas 13:05:38 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 13:07:56 

Hlasování č. 2 

Info k vývoji na Ukrajině a Izraeli – uzavřené jednání 

 

 

 

 

 Přítomno: 13 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

 

ANO (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Nehlasoval Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 2, schůze č. 35, čas 13:07:57 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 14:30:43 

Hlasování č. 3 

Info k vývoji na Ukrajině a Izraeli – uzavřené jednání 

 

 

 

 

 Přítomno: 13 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

 

ANO (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Nehlasoval Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 3, schůze č. 35, čas 14:30:44 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 14:33:34 

Hlasování č. 4 

Info MO k logistické podpoře. 

 

 

 

 

 Přítomno: 13 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

 

ANO (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Nehlasoval Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Nehlasoval Lubomír Wenzl: Pro 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Nehlasoval Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Nehlasoval 
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 4, schůze č. 35, čas 14:33:34 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 15:19:26 

Hlasování č. 5 

Info MO k logistické podpoře. 

 

 

 

 

 Přítomno: 12 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

 

ANO (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Nehlasoval Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:  
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 5, schůze č. 35, čas 15:19:26 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 15:41:39 

Hlasování č. 6 

Info MO k dodávce kulometů FN MINIMI 

 

 

 

 

 Přítomno: 12 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

 

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:  
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 6, schůze č. 35, čas 15:41:39 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 16:23:47 

Hlasování č. 7 

Info MO k budování schopností 7. mb. 

 

 

 

 

 Přítomno: 12 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

 

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:  
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 7, schůze č. 35, čas 16:23:47 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 16:58:39 

Hlasování č. 8 

Strategický projekt pořízení systému F-35. 

 

 

 

 

 Přítomno: 12 Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 6 
 

 

 

ANO (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 5) 
 

Josef Bělica: Zdržel se Miloslav Janulík: Zdržel se Lubomír Metnar: Zdržel se 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Zdržel se Lubomír Wenzl: Zdržel se 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 1) 
 

Radovan Vích: Zdržel se         
 

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:  
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 8, schůze č. 35, čas 16:58:40 
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Výbor pro obranu PSP 

35. schůze 

05.12.2023 - 17:24:20 

Hlasování č. 9 

Aktuální situace ve VOP. 

 

 

 

 

 Přítomno: 11 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

 

ANO (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík: Nehlasoval Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský:  Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích:          
 

STAN (Pro: 2, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová:  
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 9, schůze č. 35, čas 17:24:21 


